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PROTOKÓŁ Nr 28/20 

z obrad XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej 

w dniu 4 grudnia 2020 r. w godzinach od 13.10 do 16:20 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie.  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz 

2. Piotr Milewski – Sekretarz 

3. Joanna Andruk – Skarbnik 

Załącznik lista gości na posiedzeniu XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Proponowany porządek obrad: 

1.Otwarcie obrad.   

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

4.Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych 

z terenu gminy Rajgród za udział w działaniach ratowniczych  

i szkoleniach pożarniczych, 

b) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Rajgród, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Rajgród, 

d) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty, 

e) określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

f) rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rajgrodu oraz Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Rajgrodzie, 

g) rocznego programu współpracy Gminy Rajgród z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

h) utworzenia Ośrodka Wsparcia dla Seniorów "Klub Senior+" prowadzonego przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Rajgrodzie, 
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i) szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Ośrodku Wsparcia dla Seniorów 

"Klub Senior+" w zakresie zadań własnych, 

j) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Rajgrodzie, 

k) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia  

i mieszkaniach chronionych w ramach zadań własnych. 

5.Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2019/2020. 

6.Wnioski i oświadczenia radnych. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad. 

Ad. 1. Otwarcie obrad. 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości. Stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Podczas obrad sesji na 15 radnych obecnych było 13 radnych.  

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wpłynął wniosek o zmianę porządku obrad 

polegających na: dodaniu do punktu 4. Podjęcie uchwał w sprawach, podpunktu a) zmian w 

budżecie Gminy Rajgród na rok 2020. 

Pozostałe punkty obrad pozostają bez zmian. 

Nowy porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020, 

b) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych 

z terenu gminy Rajgród za udział w działaniach ratowniczych  

i szkoleniach pożarniczych, 

c) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Rajgród, 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Rajgród, 

e) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty, 

f) określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

g) rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rajgrodu oraz Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Rajgrodzie, 
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h) rocznego programu współpracy Gminy Rajgród z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

i) utworzenia Ośrodka Wsparcia dla Seniorów "Klub Senior+" prowadzonego przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Rajgrodzie, 

j) szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Ośrodku Wsparcia dla Seniorów 

"Klub Senior+" w zakresie zadań własnych, 

k) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Rajgrodzie, 

l) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i 

mieszkaniach chronionych w ramach zadań własnych. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2019/2020. 

6. Wnioski i oświadczenia radnych. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący poddał nowy porządek obrad pod głosowanie radnych. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła nowy 

porządek obrad XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Przewodniczący oddał głos dla Pana Marka Kostrzewskiego, który jako członek zarządu 

Stowarzyszenia rowerowego podziękował za dotację dzięki której powstały ścienne kalendarze 

na rok 2021 autorstwa Marcina Wielenceja. 

Kalendarze zostały rozdane dla wszystkich uczestników sesji. 

 

Ad.3. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji.    

Burmistrz powitał zebranych. Poinformował o wydanych zarządzeniach od nr 175/20 do 

181/20  dostępnych na BIP Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie oraz wydarzeniach od poprzedniej 

sesji z dnia 29 października 2020 r. 

15 listopada – Uczestnictwo w Wieloletniej Inicjatywie „Narodowe czytanie”. Czytane było 

dzieło Juliusza Słowackiego pt. „ Balladyna”. 

9 listopada – Odbyło się spotkanie w ramach prezydium, spotkanie dotyczyło omówienia 

bieżących spraw i przygotowania do dzisiejszej sesji. 

11 listopada –  O godzinie 10.00 odbyła się msza święta w ramach Święta Niepodległości, 

natomiast o godzinie 17.00 w siedzibie Domu Kultury w Rajgrodzie odbył się koncert 

patriotyczny, który był również dostępny do oglądania w przekazie internetowym. 

11-30 listopada – Burmistrz przebywał na izolacji z powodu zarażenia się COVID-19. 

Poinformował, że od 30 listopada jest już w pracy. 

 

 

 

 

Inwestycje : 
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Burmistrz poinformował, że w razie szczegółowych pytań i głębszego zainteresowania 

zaprasza na osobiste spotkanie, na którym udzieli szczegółowych informacji. 

1. Zakończyliśmy przebudowę drogi gminnej w Wólce Piotrowskiej. Z uwagi na późny termin       

wykonania robót, ewentualne poprawki związane z dodatkowym uporządkowaniem terenu, będą 

wykonywane w bardziej sprzyjających warunkach pogodowych. Wykonawca udzielił 5 lat 

gwarancji na roboty i zobowiązany jest do napraw i poprawek wszelkich wad, które w tym  okresie 

wystąpią. 

2. Dnia 27 listopada złożyliśmy dwa wnioski do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

na infrastrukturę domów kultury. Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie opracowania 

dokumentacji projektowej przebudowy i rozbudowy budynku przy ul. Szkolnej 24, w którym 

mieści się obecnie nasz Dom Kultury. Natomiast Dom Kultury złożył wniosek na zakup m.in. 

profesjonalnej sceny, sprzętu nagłośnieniowego i oświetleniowego, namiotu pneumatycznego, 

sprzętu komputerowego i niezbędnego wyposażenia do pracowni plastycznych/rękodzieła. 

3. Dnia 30 listopada w siedzibie Lokalnej Grupy Działania Biebrzański Dar Natury w 

Wojewodzinie złożyliśmy wniosek o dofinansowanie inwestycji z zakresu rozwoju infrastruktury 

turystycznej, rekreacyjnej lub kulturalnej. Złożony wniosek zakłada wykonanie dwóch zadań: 

wymiana poszycia pomostu na plaży przy Górze Zamkowej (planujemy wykonać pokład pomostu 

z drewna modrzewiowego) oraz budowa altany w Woźnejwsi przy remisie OSP. Łączny koszt obu 

przedsięwzięć to ok. 121 tys. zł. Dofinansowanie w wysokości blisko 77 tys. zł ze środków PROW. 

Wkład własny ok 44 tys. zł. 

4. 12 listopada Lokalna Grupa Działania Biebrzański Dar Natury ogłosiła również nabór wniosków  

na rewitalizację malej skali, a dokładnie na przebudowę i adaptację zdegradowanych obiektów, 

terenów i przestrzeni w celu przywrócenia lub nadania im nowych funkcji: kulturalnych, 

społecznych, edukacyjnych. W ramach tego naboru, do dnia 15 grudnia złożymy wniosek o 

dofinansowanie przebudowy budynku świetlicy wiejskiej w Kosówce. Obecnie trwa pisanie 

wniosku. Szacowany koszt to ok. 337 tys. zł, przy dofinansowaniu 85 %, czyli 287 tys. zł i wkładzie 

własnym ok. 50 tys. zł. 

5. Dnia 3 grudnia wybraliśmy dostawcę pomocy dydaktycznych do Szkoły Podstawowej w 

Rydzewie 
W ramach – zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej 0,4% rezerwy w roku 2020 
z tytułu dofinansowania wyposażenia w pomoce dydaktyczne niezbędne do realizacji podstawy 

programowej z przedmiotów przyrodniczych w szkołach podstawowych, Szkoła Podstawowa  
w Rydzewie otrzymała wsparcie w kwocie ok. 40 tys. złotych. 
W wyniku przeprowadzonego zapytania ofertowego, wyłoniono firmę educarium sp. z o.o. 
z Bydgoszczy, która dostarczy niezbędne pomoce dydaktyczne do nauki geografii, biologii, chemii  
i fizyki. 

6. PRZETARG NA ODBIÓR ODPADÓW KOMUNALNYCH W 2021 ROKU 

Wczoraj wybramo najkorzystniejszą ofertę w przetargu nieograniczonym na odbiór odpadów 

komunalnych z terenu naszej Gminy. Wygrała firma KOMA z Ełku. 

Na ten cel Gmina planuje przeznaczyć w przyszłym roku kwotę 575 391,19 zł. 

W przetargu złożono 3 oferty: 

 

Lp. Wykonawca Cena brutto 
za 1 tonę 

Cena ofertowa 

brutto 
1. KOMA Sp. z o.o. 

ul. Sikorskiego 19 c, 19-300 Ełk 
480,07 zł 552 081,42 zł 
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2. BIOM Sp. z o.o. 
Dolistowo Stare I 144, 19-124 Jaświły 

518,40 zł 596 160,00 zł 

3. MPO Sp. z o.o. 
ul. 42 Pułku Piechoty 48, 15-950 Białystok 

587.52 zł 675 648,00 zł 

 

Dla porównania, w 2020 roku za odbiór 1 tony odpadów płacimy: 421,20 zł 

7. DROGA POWIATOWA W RYDZEWIE 

Gmina Rajgród współpracuje z Powiatem Grajewskim nad realizacją zadania pn. „Rozbudowa 

drogi powiatowej nr 1788B w Rydzewie”. Jest to odcinek długości ok. 2750 m przebiegający 

przez teren zabudowany miejscowości. Powiat wnioskował o dofinansowanie tej inwestycji ze 

środków Funduszu Dróg Samorządowych. Połowa wkładu własnego miałaby pochodzić z budżetu 

Gminy Rajgród. Wartość rozbudowy Powiat oszacował na 3 596 400,00 zł. Wykonanie inwestycji 

zaplanowano w systemie „zaprojektuj i wybuduj”. 

Dnia 16 lipca - Zarząd Dróg Powiatowych w Grajewie ogłosił pierwszy przetarg nieograniczony 

na wykonanie zadania. W przetargu ustalono termin wykonania dokumentacji do dnia 15 grudnia 

2020 r. a termin wykonania robót budowlanych do dnia 15 października 2021 r.; 

Dnia 4 sierpnia nastąpiło otwarcie ofert. Wpłynęła tylko jedna oferta konsorcjum grajewskich firm 

Unirol i Unidrog na kwotę 6 253 562,31 zł; 

Z uwagi na zbyt wysoką cenę postepowanie unieważniono; 

Dnia 19 sierpnia, po wcześniejszej analizie dokumentacji przetargowej, wystosowaliśmy do 

Powiatu pismo z naszymi uwagami do zapisów przetargu oraz zawnioskowaliśmy o przesunięcie 

terminu wykonania zadania z 2021 na 2022 rok, ponieważ termin ustalony przez Powiat był dla 

wykonawców nieosiągalny. Wykonawcy w tym terminie nie zdołaliby nawet wykonać 

dokumentacji technicznej i uzyskać wymaganych decyzji, a co dopiero wykonać roboty budowlane;  

Powiat zmienił zapisy w SIWZ, wydłużył terminy i dnia 17 września ogłosił drugi przetarg 

nieograniczony. 

Do dnia 5 października wpłynęła ponownie tylko jedna oferta konsorcjum Unidrog 

i Unirol. Tym razem na kwotę  5 664 214,94 zł, tj. o 589 347,37 zł niższą niż w pierwszym 

przetargu; 

Przetarg ponownie został unieważniony; 

Dnia 14 października wystosowaliśmy kolejne pismo do Powiatu z kolejnymi uwagami do 

przetargu. 

Dnia 28 października Powiat ogłosił trzeci przetarg na rozbudowę drogi w Rydzewie. 

Do dnia 16 listopada wpłynęły 3 oferty firm: UNIBEP S.A., STRABAG Sp. z o. o., Konsorcjum 

„UNIDROG" Sp. z o. o. i „UNIROL". Najniższa ofertę na kwotę 5 374 118,83 zł złożyło 

konsorcjum grajewskich firm. 

Przetarg unieważniono, ponieważ najniższa oferta przekraczała zaplanowany na inwestycję budżet 

o 1 mln 777 tys. zł. 

Starostwo Powiatowe w Grajewie do dnia 10 grudnia ma czas na przesłanie do Wojewody 

Podlaskiego podpisanej umowy z wykonawcą. Jest to warunek konieczny, aby otrzymać  

dofinansowanie. 

Z uwagi na fakt, że nie wybrano żadnego wykonawcy, Powiat nie otrzyma w tym roku pomocy 

finansowej na rozbudowę drogi w Rydzewie. W związku z tym, w przyszłym roku będzie ponownie 

składał wniosek na to zadanie. 

Dnia 17 listopada wystąpiliśmy do Powiatu o niezwłoczne podjęcie prac nad dokumentacją 

projektową rozbudowy drogi, aby kolejny wniosek o dofinansowanie dotyczył już tylko wykonania 

robót budowlanych, co z całą pewnością przyczyni się do obniżenia ofert cenowych. Ponadto 

wystąpiliśmy o organizację spotkania z przedstawicielami Starostwa i Zarządu Dróg Powiatowych, 
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aby przeanalizować zakres inwestycji oraz parametry techniczne poszczególnych elementów 

projektowanej drogi (m.in. szerokości jezdni i chodników). 

W związku z brakiem odpowiedzi na pismo z dnia 17 listopada, dnia 2 grudnia wystosowaliśmy 

kolejne pismo ponaglające. 

 

Ad.4.Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020, 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Joanna Andruk. 

Poinformowała o planowanych zmianach w dochodach i wydatkach z tytułu: 

1. Dokonuje się zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej zgodnie z pismem Ministra 

Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej nr ST5.4750.6.2020.g z 27.11.2020r dla szkół z 

terenu Gminy Rajgród z przeznaczeniem na jednorazowe dofinansowanie zakupu usług i 

dostępu do internetu, sprzętu przydatnego w prowadzeniu zajęć realizowanych z 

wykorzystaniem metod i technik kształcenia na odległość lub innego sposobu realizacji tych 

zajęć. Ogólna kwota zwiększenia 23.000zł 

2. Dokonuje się zmiany w planie finansowym ZSP w Rajgrodzie w związku z koniecznością 

przeniesienia kwot pomiędzy paragrafami z rozdziału 80101 do rozdziału 80195. Kwota 561zł.  

3. Dokonuje się przeniesień pomiędzy paragrafami rozdziału 70005 środków z przeznaczeniem 

na wypłatę odszkodowania na rzecz osób fizycznych z tytułu zajęcia nieruchomości pod drogi 

gminne publiczne -6.000zł. 

4. Dokonuje się przeniesień w związku z oszczędnością na rozdziale 71004 Plany 

zagospodarowania przestrzennego z przeznaczeniem na rozdział 60016 –Drogi publiczne 

gminne –w związku z bieżącymi potrzebami na utrzymanie dróg. Kwota 20.000zł. 

5. Dokonuje się przeniesień w planie finansowym OPS. Przenosi się środki na składki na 

ubezpieczenie społeczne i fundusz pracy od wypłaconych wynagrodzeń. W rozdziale 85295 

przenosi się środki na % udział w programie "Wspieraj Seniora " na rok 2020r. Ogólna kwota 

zwiększeń i zmniejszeń 1.789,07zł 

6. Dokonuje się zmian w załączniku pn. „Wpływy z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz wydatki na realizację zadań określonych w gminnym programie 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na 

2020r.” w związku z przeznaczeniem części środków z zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na zakup pojedynczych ławek do ZSP w Rajgrodzie z związku z koniecznością 

zachowania odpowiednich odstępów przy nauczaniu najmłodszych dzieci w związku z 

epidemią koronawirusa. Zabezpiecza się również środki na zakup wyposażenia niezbędnego do 

zachowania zasad bezpieczeństwa w związku z epidemią koronawirusa. Zmian dokonuje się 

zgodnie z art. 15qc Ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem covid-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 

sytuacji kryzysowych z dnia 2 marca 2020 r. 

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami bieżącymi 

w 2020 roku jest dodatni co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 ustawy o finansach 

publicznych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXVIII/167/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w sprawie zmian 

w budżecie gminy Rajgród na rok 2020. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXVIII/167/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w 

sprawie zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2020. 

b)  ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych 

z terenu gminy Rajgród za udział w działaniach ratowniczych  

i szkoleniach pożarniczych, 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Poinformował, że po obradach Komisji Stałych projekt 

uchwały zakłada, że za każdą godzinę działań ratowniczych OSP strażacy z terenu Gminy 

Rajgród będą otrzymywać  ekwiwalent w wysokości 20 zł, do tej pory było to 15 zł oraz za 

każdą godzinę udziału w szkoleniach pożarniczych będzie to stawka 8zł, do tej pory było 5zł. 

Radny Chyliński dodał, że dzięki tej uchwale prawdopodobnie pojawią się osoby chętne do 

wstąpienia w szeregi Ochotniczej Straży Pożarnej. Dodał również, że Ochotnicza Straż z terenu 

Gminy Rajgród będzie bardziej zmotywowana do działania i szkolenia się. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXVIII/168/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z 

terenu gminy Rajgród za udział w działaniach ratowniczych  

i szkoleniach pożarniczych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXVIII/168/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w 

sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży 

pożarnych z terenu gminy Rajgród za udział w działaniach ratowniczych  

i szkoleniach pożarniczych. 

 

c) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Rajgród, 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Poinformował, że w 2015 roku Sejmik Województwa 

Podlaskiego uchwałą wyznaczył granicę i obszar aglomeracji Rajgród. Dodał, że w między 

czasie zmieniła się ustawa, która określała iż uchwały podjęte w tym zakresie przed końcem 

2018 roku zachowują swą ważność do końca 2020 roku. Wyjaśnił, że w związku z tym aby 

uchwała obowiązywała w latach kolejnych Rada Miejska wyznacza obszar i granice 

aglomeracji Rajgród. Poinformował, że aglomeracja związana jest z siecią kanalizacyjną i 

funkcjonowaniem oczyszczalni ścieków, a w wyznaczeniu uzależniona jest od elementów 

takich jak: liczby mieszkańców zgodnie z ewidencją urzędu czy liczby miejsc noclegowych w 

obiektach świadczących usługi hotelarskie. 

Wytłumaczył, że aby aglomeracja została wyznaczona, na  jej obszarze musi występować 98% 

skanalizowania i podłączenia sieci kanalizacyjnych. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXVIII/169/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w sprawie 

wyznaczenia obszaru i granic  aglomeracji Rajgród. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXVIII/169/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w 

sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Rajgród. 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Rajgród, 

Głos zabrał Sekretarz Piotr Milewski. Poinformował, że tym projektem uchwały porządkuje się 

kwestie związane z pojemnością pojemników używanych do odbierana odpadów 

komunalnych. Poinformował, że w paragrafie 10 regulaminu utrzymania czystości dokonuje 

się zmian : 

1. Do paragrafu 10 ust. 3 punkt 5 dołącza się minimalną pojemność pojemników w pokojach 

gościnnych – 120 litrów. 

2. Zostaje zmieniona minimalna pojemność pojemników właściwych dla budynków 

użyteczności publicznej ze 1100 litrów na 120 litrów. 

Sekretarz dodał, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego w Grajewie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXVIII/170/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku  zmieniająca 

uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Rajgród.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXVIII/170/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku 

zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Rajgród. 

e) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty, 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Poinformował, że Wojewódzki Sąd Administracyjny 

na rozprawie 28 października 2020 roku uchylił uchwałę Rady Miejskiej w zakresie wyboru 

metody naliczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Przedstawił metody, 

spośród których Rada musi wybrać jedną. Zaproponował aby przyjąć metodę ustalenia opłaty 

od ilości osób zamieszkujących daną nieruchomość. Poinformował, że Rada musi również 

określić stawkę. Zaproponował aby była to kwota 24 zł, która wynika z konieczności 

zapewnienia odpowiednich wpływów do budżetu gminy, po to aby wpływy starczały na 

wydatki. Dodał, że z symulacji wynika, że 24zł od mieszkańca gminy w połączeniu z 
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dochodami przedsiębiorców oraz opłatą za domki letniskowe wspomniana kwota powinna 

wystarczyć na zamknięcie tego systemu. Poinformował, że Rada powinna określić kwotę 

miesięcznej opłaty jeżeli odpady komunalne nie są zbierane w sposób selektywny. 

Przypomniał, że dotychczasowe unormowania mówiły o dwukrotności opłaty podstawowej. 

Zaproponował utrzymanie tego sposobu. Dodał, że w przypadku gdy bioodpady są 

kompostowane w kompostowniku przydomowym należy zwolnić z części opłaty mieszkańców. 

Zaproponował zwolnienie w wysokości 1zł od mieszkańca. Przypomniał, że odpłatnością za 

odpady komunalne objęci są również przedsiębiorcy i właściciele działek letniskowych. 

Zaproponował aby w przypadku przedsiębiorców podstawowa stawka za worek o pojemności 

120 litrów wynosiła 18zł, za pojemnik o pojemności 1100 litrów – 58zł i pojemnik o 

pojemności 7m3 –KP7 – 369zł. Dodał, że są to maksymalne stawki jakie można ustalić. W 

przypadku kiedy odpady nie są zbierane w sposób selektywny stawka to dwukrotność kwoty 

podstawowej. Poinformował, że jeżeli chodzi o stawkę za odpady z domków letniskowych do 

tej pory była to kwota 169zł natomiast w momencie kiedy wzrasta miesięczny, przeciętny 

dochód pojawia się możliwość zwiększenia tej kwoty do 181 zł. Dodał, że w przypadku kiedy 

w tych miejscach odpady nie będą zbierane w sposób selektywny stawka będzie wynosiła 

trzykrotność kwoty podstawowej, tak jak było do tej pory. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr XXVIII/171/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości 

tej opłaty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXVIII/171/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020  roku w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty. 

 

f) określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Poinformował, że skoro zmienia się metodę naliczania 

odpłatności za zbieranie odpadów komunalnych to powstaje obowiązek złożenia nowej 

deklaracji. 

Burmistrz dodał, że zmiana deklaracji jest procesem skomplikowanym jeżeli chodzi o kwestie  

organizacyjne biorąc pod uwagę czas pandemii. Poinformował, że będą organizowane 

spotkania lokalne, które będą miały na celu nauczenie mieszkańców jak złożyć wspomniane 

deklaracje. Spotkania będą odbywać się w bardzo wąskim gronie. Zachęcił do wchodzenia na 

stronę internetową gminy, ponieważ tam również pojawią się potrzebne informacje, a także 

wzór deklaracji. Dodał, że można ją złożyć również w sposób internetowy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXVIII/172/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w sprawie 

określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 
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Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXVIII/172/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w 

sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

g) rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rajgrodu oraz Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Rajgrodzie, 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marek Bućko przypomniał, że skarga była rozpatrywana 

przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 3 grudnia 2020 roku. Poprosił 

przewodniczącego Komisji Skarg Wniosków i Petycji o przedstawienie opinii. 

Głos zabrał Jarosław Matysiewicz- Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji. 

Przedstawił opinię Komisji w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej przez Józefa Szahidewicza 

na Burmistrza Rajgrodu i Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej. Przedstawiona opinia ma 

charakter negatywny. 

Burmistrz podziękował Komisji za obiektywne i sprawiedliwe ocenienie stanu faktycznego 

tej sprawy. Podziękował również radnym za głosowanie.   

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXVIII/173/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rajgrodu oraz Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Rajgrodzie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXVIII/173/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w 

sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Rajgrodu oraz Kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Rajgrodzie. 

h) rocznego programu współpracy Gminy Rajgród z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

Głos zabrał Marcin Wielencej -  specjalista od działalności gospodarczej, sportu i współpracy 

z organizacjami pozarządowymi. Poinformował, że udzielenie dotacji na stowarzyszenie 

odbywa się w drodze otwartych ofert na realizację zadań publicznych. Wytłumaczył, że 

przedmiotowy projekt uchwały był przedmiotem konsultacji społecznych, do których 

zaproszone były organizacje pozarządowe działające bądź posiadające siedzibę na terenie 

gminy Rajgród. Dodał, że terminy konsultacji zostały wyznaczone na dni od 30 października 

do 16 listopada 2020 roku. Poinformował, że w wyniku przeprowadzonych konsultacji nie 

wpłynęły żadne uwagi do projektu programu. Wyjaśnił, że program współpracy gminy Rajgród 

z organizacjami pozarządowymi na rok 2021 zakłada cztery podstawowe kierunki działań:  

1. działanie wspomagające od wspólnot społeczności lokalnych: 

- prowadzenie działań wspólnot społeczności lokalnych w świetlicach wiejskich,  

- organizacje otwartych form wypoczynku dzieci i młodzieży, 

Przeznaczona kwota na te działania to 8 000zł. 
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2. Sfera użytku publicznego z zakresu podtrzymywania i upowszechniania tradycji narodowej, 

pielęgnowania polskości oraz rozwoju świadomości narodowej, obywatelskiej i kulturowej: 

- wspieranie działań utrwalających tożsamość kulturową gminy Rajgród, 

- działalność wydawnicza promująca gminę Rajgród, 

- prezentacja działalności samorządu lokalnego, 

- informacja o działalności kulturalnej lokalnej klasy, 

- wspieranie lokalnego środowiska artystycznego, 

Przeznaczona kwota na te działania to 15 000zł. 

3. Wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej: 

- organizowanie na terenie gminy Rajgród otwartych imprez sportowo-rekreacyjnych, 

- udział dzieci i młodzieży w zawodach sportowych, 

Przeznaczona kwota na te działania to 8 000zł. 

4. Zadania w zakresie porządku bezpieczeństwa publicznego: 

- zapewnienie bezpieczeństwa osobom pływającym bądź uprawiających sport lub rekreację na 

obszarach wodnych, 

- rozwinięcie współpracy z wodnym Ochotniczym Wodnym Pogotowiem Ratunkowym, 

Przeznaczona kwota na te działania to 10 000 zł. 

Dodał, że plan zostanie  w pełni zrealizowany jeśli sytuacja w kraju pozwoli na pełne działania 

organizacji pozarządowych. 

Burmistrz poinformował, że w tym roku gmina zorganizowała dodatkowy nabór na organizacje 

pozarządowe. Wyjaśnił, że w ten sposób pojawiły się nowe pomysły na to jak mogą działać te 

organizacje w czasie pandemii. Podziękował dla Koła Gospodyń Wiejskich za świetne pomysły 

i działania m.in. w zakresie wydawniczym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXVIII/174/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w sprawie 

rocznego programu współpracy Gminy Rajgród z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXVIII/174/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w 

sprawie rocznego programu współpracy Gminy Rajgród z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

i) utworzenia Ośrodka Wsparcia dla Seniorów "Klub Senior+" prowadzonego przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Rajgrodzie, 

Głos zabrała Joanna Hader – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rajgrodzie. 

Poinformowała, że w lipcu 2020 roku odbyła się kontrola z Podlaskiego Urzędu 
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Wojewódzkiego dotycząca realizacji zadań własnych Ośrodka Pomocy Społecznej. Dodała, że 

Wojewoda Podlaski wniósł o podjęcie działań Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia uchwały o 

utworzeniu Ośrodka Wsparcia dla Seniorów „Klub Senior +” oraz w sprawie jego połączenia z 

Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Rajgrodzie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXVIII/175/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w sprawie 

utworzenia Ośrodka Wsparcia dla Seniorów "Klub Senior+" prowadzonego przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Rajgrodzie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXVIII/175/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w 

sprawie utworzenia Ośrodka Wsparcia dla Seniorów "Klub Senior+" prowadzonego przez 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Rajgrodzie. 

j) szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Ośrodku Wsparcia dla Seniorów 

"Klub Senior+" w zakresie zadań własnych, 

Głos zabrała Joanna Hader – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rajgrodzie. 

Poinformowała, że została ustalona procentowa odpłatność za pobyt w Ośrodku Wsparcia 

Seniorów „Klub Senior +”, w związku z tym nachodzi konieczność zastosowania jej do 

przepisów prawa. 

Dodała, że sprawa ta idzie w tym kierunku, aby odpłatność ustalana była dla osób samotnych 

kwotą od 4 907 zł, a dla osób, które mieszkają z rodziną kwotą od 3 696 zł – tak aby wszyscy 

uczestnicy „Klub Senior+”, którzy uczęszczają na spotkania byli zwolnieni od tej opłaty, a 

mimo tego aby można było przeprowadzić całe postępowanie zgodnie z przepisami prawa.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXVIII/176/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w sprawie 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Ośrodku Wsparcia dla Seniorów 

"Klub Senior+" w zakresie zadań własnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXVIII/176/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku sprawie 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Ośrodku Wsparcia dla Seniorów 

"Klub Senior+" w zakresie zadań własnych. 

k) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Rajgrodzie, 

Głos zabrała Joanna Hader- Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rajgrodzie. 

Poinformowała, że zachodzi konieczność zmian w statucie Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Rajgrodzie poprzez : 

- uchylenie § 20, 

- w § 8 uchylenie pkt. 2 
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- § 16 otrzymuje brzmienie : Ośrodek może prowadzić Świetlicę oraz Ośrodek Wsparcia dla 

Seniorów „Klub Senior+” podległe Kierownikowi Ośrodka. Zasady funkcjonowania Świetlicy 

i Ośrodka Wsparcia dla Seniorów „Klub Senior+” określają odrębne regulaminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXVIII/177/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Rajgrodzie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXVIII/177/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku  

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Rajgrodzie. 

l) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i 

mieszkaniach chronionych w ramach zadań własnych, 

Głos zabrała Joanna Hader – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rajgrodzie. 

Poinformowała, że w poprzedniej uchwale odpłatność była wspólna za pobyt w mieszkaniach 

chronionych i za pobyt w schroniskach dla osób bezdomnych. 

Wyjaśniła, że zgodnie z aktualnymi przepisami prawnymi należy wprowadzić oddzielną 

odpłatność za pobyt w mieszkaniach chronionych, za pobyt w schroniskach dla bezdomnych 

oraz za pobyt w schroniskach dla bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXVIII/178/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku w sprawie 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i 

mieszkaniach chronionych w ramach zadań własnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXVIII/178/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020 roku  w  

sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 

i mieszkaniach chronionych w ramach zadań własnych. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2019/2020. 

Głos zabrała Wiesława Wiśniewska – Specjalista od spraw kadrowych, organizacyjnych i 

oświatowych.  Przedstawiła informację o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 

2019/2020. 

Radny Wierzbicki zapytał o sposób ustalania godzin pracy Przedszkola w Rajgrodzie i czy jest 

możliwość przedłużenia tych godzin. 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rajgrodzie – Andrzej Graczewski poinformował, 

że statystyka ostatnich lat pokazała, że w godzinach 13-15 w Przedszkolu przebywało 

maksymalnie dwoje dzieci. Dlatego też został skrócony czas pracy Przedszkola.  
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Radny Wierzbicki zapytał o to czy jest możliwość zaopiekowania się dzieckiem po godzinach 

pracy Przedszkola. 

Andrzej Graczewski odpowiedział, że jest to trudna do rozwiązania sytuacja, ponieważ 

Przedszkole nie posiada świetlicy, a co za tym idzie opiekuna, który mógłby zająć się tym 

dzieckiem po godzinach pracy Przedszkola. Dodał, że do tej pory nie było żadnych uwag ani 

zgłoszeń rodziców dotyczących krótszego zakresu godzin pracy Przedszkola. 

Radny Wierzbicki zapytał o uczniów zamkniętej Szkoły w Mieczach. 

Andrzej Graczewski wyjaśnił, że większość uczęszcza teraz do Szkoły Podstawowej w 

Rydzewie oraz część uczniów uczęszcza do Szkoły Podstawowej w Rajgrodzie. 

Radny Wierzbicki zapytał o powód niskich wyników z egzaminów ósmoklasisty uczniów 

Szkoły Podstawowej w Rydzewie. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Rydzewie- Joanna Maszczyk stwierdziła, że Szkoła stanęła 

na wysokości zadania aby wyniki były jak najlepsze. W ramach tego były prowadzone na 

bieżąco zajęcia dodatkowe, czy konsultacje z rodzicami. Dodała, że przy małej liczbie uczniów 

wystarczą dwie osoby, które napiszą egzamin na niską ilość punktów co skutkuje niską średnią 

szkoły. 

Burmistrz przypomniał, że wszystkie dane zawarte w informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych za rok szkolny 2019/2020 wynikają z pracy pracownika gminy. Stwierdził, że 

kwestia wyników egzaminy ósmoklasisty jest sprawą do omówienia i znalezienia elementu, 

którego zabrakło, a który przyczyniłby się do lepszych wyników.  

Radna Gryczan wyraziła swoje zdanie na temat tego, że egzamin ósmoklasisty to nie jest praca 

jednego roku lecz praca przede wszystkim klas 4-8. Zauważyła, że jeżeli dziecko nie zrozumie 

danego materiału w klasie czwartej to wraz z powielanym materiałem w klasach późniejszych 

jest również niezrozumiałe. Zwróciła uwagę, że bieżąca 8 klasa to uczniowie płci męskiej ze 

społeczności wiejskiej. Mimo ich niskiego wyniku z egzaminu klasa ta jest bardzo pozytywnie 

aktywna pod innymi względami. 

Burmistrz poinformował, że z jego strony nie ma ataku na dzieci czy też na Panią Dyrektor 

Szkoły w Rydzewie. Dodał, że jego rolą jest rozmawianie o tym i zachęcanie dyrektorów dzkół 

do rozmawiania na ten temat i szukania rozwiązań problemów. Zwrócił uwagę na to, że szkoła 

ma uczyć, a rodzina wychowywać. Dodał, że nie można rozliczać rodzica za proces edukacji 

dziecka, natomiast w dzisiejszej sytuacji niestety obowiązek edukacji po części spada również 

na rodziców ze względu na nauczanie zdalne. W związku z tym trzeba szukać rozwiązania tych 

problemów i rozmawiania o nich. 

Radny Wierzbicki stwierdził, że to co dzieje się teraz będzie miało wpływ na całe pokolenie. 

Dodał, że brakuje kontaktu między rówieśnikami i sportu w postaci lekcji wychowania 

fizycznego. Zwrócił uwagę na to, że nauczyciele w Szkole w Rydzewie muszą  mieć na uwadze 

to, że wyniki w nauce uczniów powinny być ich głównym priorytetem. Zauważył, że rodzice 

przy wyborze szkoły dla dziecka kierują się głównie wysokimi wynikami danej szkoły. 

Radny Matysiewicz stwierdził, że nie da się nauczyć kogoś kto nie chce przyjąć nauki. W tej 

sytuacji nie można winić nauczycieli ani dyrektorów. Dodał, że dużo zależy od człowieka i jego 

ambicji.   

Joanna Maszczyk – Dyrektor Szkoły w Rydzewie dodała, że nauczyciele nie przeszli obok tego 

problemu obojętnie. Zauważyła, że ważne jest jednostkowe przyłożenie się do nauki.  

Burmistrz stwierdził, że nauczyciel jest rozliczany z tego jak uczy. Każda szkoła jest inna. 

Gmina jest zobowiązana do modernizacji szkoły. Zwrócił uwagę na to, że każdy musi wziąć 
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odpowiedzialność za tą szkołę. Zmienia się otoczenie, a więc trzeba szukać nowych rozwiązań. 

Poprosił o właściwą ocenę pracy nauczyciela. 

6. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Radny Zapert podziękował dla Burmistrza oraz dla Marka Kostrzewskiego – 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Grajewskiego za podsypanie drogi na Rybczyźnie.  

Burmistrz zaznaczył w tej sprawie wielką rolę Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu - Marka 

Kostrzewskiego. Dodał, że w ostatnim okresie zorganizowano wycinkę drzew na ulicy Żabiej 

oraz w Woźnejwsi. 

Radny Król przypomniał, że na jednej z poprzednich sesji złożył prośbę o zainteresowanie się 

drogą i poboczami w Woźnejwsi, które po poprawieniu są około 15 cm wyższe od asfaltu. 

Dodał, że Dyrekcja Dróg Powiatowych zainteresowała się tą sprawą natomiast wykonanie tych 

poprawek jest nieprawidłowe, ponieważ pobocza są teraz wyższe i woda zatrzymuje się na 

asfalcie zamiast spływać poboczami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej- Marek Bućko dodał, że droga w Woźnejwsi jest zrobiona 

tylko do Pensjonatu Kuwasy. Poparł Radnego Króla w sprawie źle wykonanej drogi. 

Radna Cebelińska podziękowała za wycinkę drzew na ulicy Żabiej oraz za podsypanie drogi 

na Kolonii Lewej. 

Radna Rejkiewicz podziękowała za uzupełnienie masą asfaltową drogi gminnej biegnącej z 

Rydzewa do Kosówki i usunięcie niepotrzebnych krzewów przy drodze. Podziękowała również 

za uzupełnienie masą asfaltową drogi powiatowej biegnącej z trasy 61 do Kosówki. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Bogusław Kuczyński złożył prośbę o podsypanie drogi 

Bełda -Stoczek. 

Radny Wierzbicki zapytał czy w związku ze złożonym wnioskiem przez Dom Kultury o scenę 

i nagłośnienie będzie zatrudniona osoba do obsługi tego sprzętu. 

Burmistrz odpowiedział, że jest planowane zatrudnienie takiej osoby. 

Radny Wierzbicki poinformował, że znalazł się wpis na stronie e- Grajewo pt. „Kilometry 

siatek na Jeziorze Rajgrodzkim”. Zaznaczył, że trzeba zainteresować się tą sprawą.  

7. Sprawy różne. 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Wydał prośbę o Przyjęcie Stanowiska Rady Miejskiej 

w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020r. w sprawie budżetu Unii Europejskiej na lata 2021 – 2027 

oraz Funduszu Odbudowy poprzez głosowanie. Dodał, że wiele samorządów podejmuje apele 

wzywające Rząd Polski do tego, aby nie blokował budżetu Unii Europejskiej. Sekretarz 

odczytał treść stanowiska. 

Burmistrz poinformował, że jego stanowisko jest zgodne z przeczytanym przez Sekretarza 

stanowiskiem. Wyraził swoje zdanie na temat samorządności i dołączenia Polski do NATO oraz 

korzyści jakie Polska czerpie z Unii Europejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał stanowisko pod głosowanie. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie większością głosów ( jeden 

przeciw) przyjęła Stanowisko Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 4 grudnia 2020r. w sprawie 

budżetu Unii Europejskiej na lata 2021 – 2027 oraz Funduszu Odbudowy. 

Jacek Piorunek – Radny Sejmiku Wojewódzkiego podziękował Radzie Miejskiej w Rajgrodzie 

za przyjęcie stanowiska w tej sprawie. 
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Marek Kostrzewski – Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

poinformował o procesach zrealizowanych od czasu ostatniej sesji oraz o pracach planowanych 

na najbliższy okres przez zakład. Podziękował kierownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej za 

otrzymanego stażystę oraz za otrzymane środki. Poinformował o tym, że podjęto decyzję w 

sprawie odśnieżania i zapobiegania śliskości dróg. Dodał, ze Gminie zostanie udostępniona 

specjalna mieszanka do posypywania dróg. Wytłumaczył, że do pracy nad drogą w Woźnejwsi 

został wyznaczony specjalista. Poinformował, że wszystkie skargi i uwagi zgłosi do Zarządu 

Rady Powiatu. 

Przewodniczący poinformował, że 22 grudnia o godzinie 10.00 planowana jest Komisja 

Budżetowa, a sesja 30 grudnia na godzinę 10.00. 

Burmistrz poinformował, że 24 grudnia Urząd Miejski w Rajgrodzie nie pracuje. Dodał, że 

zdjęcia, które są umieszczone w kalendarzu stowarzyszenia rowerowego są to zdjęcia autorstwa 

Marcina Wielenceja. Zaznaczył, że zdjęcie z miesiąca maj wygrało 3 konkursy fotograficzne. 

Podziękował dla Marcina Wielnceja za jego wkład artystyczny. Poprosił Sekretarza o wniosek 

o wydanie nagrody pieniężnej dla przedstawionego autora zdjęć. 

Marcin Wielencej podziękował za wielkie wyróżnienie. 

Joanna Hader- Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej podziękowała za życzenia z okazji dnia 

Pracownika Socjalnego. 

8. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 16:20 Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 

obrady XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 
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